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Skovshoved 2024-05-01; 17:00 -20:00 

Tidspunkt * Emne Ansvarlig Dokumenter 

17.00-17.05 G 

1. Godkendelse af dagsorden 

En kort rettelse – der er intet bilag til punkt 6d, da rapporterne 
ikke er kommet endnu. 

CH Dagsorden 

17.05-18.00 O 2. Orientering fra Ledelsen   

 O 

a) Fagfordeling og ansættelser – hvor er vi? 

Ledelsen er i gang med ansættelser til ledige stillinger i det 
kommende skoleår. 

Vi har haft første runde af ansættelsessamtaler og har to 
omgange mere i de kommende uger. 

Der er kommet rigtig mange gode og relevante ansøgere, hvilket 
vi er meget glade for. 

At lave fagfordeling er en spændende og krævende proces, da 
det er i denne proces vi rammesætter hele det kommende 
skoleår.  

MV  

 O 

b) Princip vedrørende skolerejser 

Udskolingen er i gang med at drøfte rammerne for skolerejserne.  

Sidse udarbejder sammen med Steen et udkast til et kortfattet 
princip for skolerejser, som kan besluttes af SB på 
bestyrelsesmødet i juni. 

SJ  

 O 

c) Fælles ringetidssæt 

Ledelsen ønsker i det kommende skoleår at etablere et fælles 
ringetidssæt for hele skolen, så vi får skabt bedre mulighed for at 
skabe gode fællesskaber på tværs af hele skolen. 

Dette betyder, at vi sætter længden af spisepausen for 
indskolingen ned fra 30 min. til 15 min., hvilket vi godt ved kan 
være en udfordring for nogle af de mindste elever. Ledelsen har 
derfor været i dialog med indskolingslærerne om, hvordan vi får 
rammesat spisningen på en god måde for alle elever. 

MV  

 O 

d) Skolens økonomi 

Skolens økonomi er i balance. Der er fortsat en del usikkerheder 
ift. elev til- og fraflytninger, ansættelser mv.  

På mødet i juni vil regnskabet og dette års budget blive fremlagt. 

MV  

 O 

e) Skolebestyrelsesvalg 

Der er kommet 5 kandidater, som ønsker at sidde i 
Skolebestyrelsen. 

Skolebestyrelsen drøfter processen omkring afvikling af valg. 

Alle kandidater bydes ind til et fælles møde, hvor der træffes 
beslutning om hvorvidt valget skal afgøres ved freds- eller 
kampvalg. 

Valgbestyrelsen består af Katrine, René og Martin. 

MV  

 O f) Afgangsprøver – hvad gør skolen? SJ  
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I morgen begynder de skriftlige prøver for 9. årg. Den 17. maj har 
9. årgang sidste skoledag. De mundtlige prøver begynder den 23. 
maj og løber frem til 21. juni. 

Der er sendt informationsmateriale ud til både elever og 
forældre, samt afviklet et forældremøde med information om de 
relevante prøver for 9. årgangs forældre. 

 O 

g) Nationale test – præsentation af årets resultater og fund  

Martin præsenterer nedslag i resultaterne fra efterårets 
nationale overgangstest.  

I læsning har Skovshoved ingen elever i indskolingen, som falder i 
de laveste kategorier, hvilket er meget flot. 

På mellemtrinnet har vi ingen elever, som læser så godt at de 
lander i den bedste kategori. 

I matematik har vi på 6. årgang mange elever, som er meget 
dygtige, hvilket vi er opmærksomme på. 

MV Bilag 

 O 

h) Mobiltelefoner og skærme – skole og fritid 

Skolechefen har bedt om en tilbagemelding fra ledelsen på, 
hvordan vi håndterer brugen af mobile devices. 

Martin har sendt en oversigt til skolechefen over, hvordan vi 
håndterer mobile devices pt.  

Ledelsen præsenterede nuværende retningslinjer for brugen af 
mobiltelefoner i skole og fritid. 

Vi har ikke et formuleret princip, hvilket vi ønsker at få 
formuleret det i kommende skoleår. Der nedsættes et udvalg i 
Skolebestyrelsen, som i det kommende år udarbejder et princip 
med afsæt i Gentofte Kommunes politiske ramme. 

MV Bilag 

18.00-18.05 O 

3. Orientering fra Elevrådet 
Udgår, da elevrådet ikke er repræsenteret. Formanden ønsker 
fortsat at have dialog med elevrådet at foretræde for elevrådet, 
og ser frem til afklaring omkring dette. 

VK  

18.05-18.10 O 4. Orientering fra Formandskabet RB/CH  

 O 

a) Siden sidst 

Formandskabet har siden sidst haft drøftelser med ledelsen om, 
hvordan vi får sammensat gode dagsordener og fremdrift i 
bestyrelsesarbejdet. 

René orienterede bestyrelsen om, at han er blevet gjort 
opmærksom på, at den tale han holdt til Martins indsættelse, der 
satte dagen i en – for nogen ubehagelig – historisk kontekst, har 
haft en negativ betydning for flere af medarbejderne. 

Ledelsen har dog en oplevelse af, at der er genetableret en god 
kommunikation og fortælling. 

Der har været afviklet et formandsmøde, hvor hovedpunkter fra 
Opgaveudvalget om den kommende skolevision blev 
præsenteret. Derudover blev der givet en status på 
rengøringsopgaven på skolerne. Flere skoler oplever pt. store 
udfordringer med Gentofte Ejendomme, og Skovshoved Skole 
kan genkende kritikken, der går på ringe opfølgning og 
uengageret sagshåndtering. 

RB  

 O 

b) Generel kommunikation mv. (Jf. mail fra JL) 

Der er kommet en henvendelse fra JL ang. kommunikation fra SB 
til skolens øvrige forældre. 

SB drøftede, hvordan vi kan skabe mere synlighed om SBs 
arbejde, og et behov for en kommunikationsstrategi ift. 

JL Bilag 
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synliggørelse af bestyrelses- og ledelsestiltag vis a vis 
medarbejdere, elever og forældre. 

Derudover ønsker vi at medlemmer fra SB deltager på årets 
første forældremøder. Vi fremlægger datoer for de første 
forældremøder i 24/25 på det kommende SB-møde.  

 O 

c) Meddelelsesbog - elevudvikling  

SB er blevet gjort opmærksom på, at der i nogle klasser ikke er 
blevet skrevet meddelelsesbog op til årets skole-hjem-samtaler. 
Ledelsen kvitterer for at være blevet gjort opmærksom på dette 
og vil følge op. 

CH  

 D 

d) Opfølgning på hhv. studietur og udgang i udskoling ift at 
holdning skal være klar til skoleårets start 2024/25 

Studietur/skolerejser er blevet drøftet tidligere på mødet. 

 

Ift. udgangstilladelsen har lærerne på 7. årgang valgt at 
rammesætte udgangstilladelsen anderledes fra nu og frem til 
sommerferien som en prøvehandling ift. hvordan vi fremadrettet 
kan rammesætte udgangstilladelsen for hele udskolingen. 

Vi behandler princippet om udgangstilladelse på 
bestyrelsesmødet den 10. juni med data fra udskolingen bl.a. 
med afsæt i prøvehandlingen på 7. årgang. 

CH  

18.10-19.00 B 5. Skolebestyrelsens arbejdsform RB/CH  

 B 

a) Skolebestyrelsens Forretningsorden 

De deadlines som er fastsat i den nuværende forretningsorden, 
har vist sig vanskelige at overholde. 

Formandskabet har derfor foreslået ændringer til 
forretningsordenen. 

Bestyrelsen drøftede de foreslåede ændringer, særligt ift. at 
udvide følgende tidsfrister: 

- Referatet udsendes senest 5 hverdage efter SB-mødet 
- Punkter til dagsordenen meldes ind til formandsskabet 

senest 14 dage før SB-mødet. 

Bestyrelsen stemte om de foreslåede ændringer med følgende 
resultat: 

For: 7 

Imod: 1 

RB Bilag 

19.00-19.20 B 6. Sager på årshjul RB/MV  

 O 

a) Årshjul – form/indhold  

Bestyrelsens arbejde skal køre med afsæt i følgende overordnede 
kategorier: 

Orienteringer 

Årshjulspunkter 

Udvalgsarbejde 

 

Ønsker man punkter på dagsordenen, skal et punkt gerne følges 
af en sagsfremstilling. 

Det samme gælder, når der nedsættes et udvalg, idet udvalgets 
berettigelse og arbejde skal begrundes. 

Flere bestyrelsesmedlemmer efterspørger tid til grundige 
drøftelser af relevante temaer, og oplever pt. at der for mange 
punkter på dagsordenerne til at der bliver tid og fordybelse i 
drøftelserne. 

RB Bilag 
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Formandskabet vil sammen med ledelsen løbende arbejde videre 
med årshjulet, med afsæt de vedlagte bilag, og med det mål at 
gøre årshjulet bedre og mere fuldstændigt. 

 

 O 
b) Status på og kommunikation om principperne 

Er blevet behandlet tidligere på mødet. 
RB  

 O 

c) Translokation 9. klasser 

Den 27. juni er der translokation for 9. årg. kl. 17-18.30. Der blev 
drøftet, om skolebestyrelsen skal være repræsenteret denne dag 
– dette vender vi tilbage til på det kommende 

SJ/MV  

 O 

d) De Nationale Trivselsmålinger 

Punktet står på årshjulet til behandling på dette møde. Vi har 
dog endnu ikke fået de relevante data. Forhåbentlig kan data 
fremlægges på næste SB-møde. 

MV  

19.20-19.55 B 
7. Udvalgsarbejde 

Der blev jf. dagsordenpunkt 2b. etableret et nyt udvalg for 
Studietur, skolerejse, hytteture, med SW og Sj som medlem.  

RB/MV  

 O 

a) Rengøring og Toiletforhold på skolen 

Der er tilfredshed med rengøringen pt. Udvalget nedlægges 
herefter, om end der fortsat er udfordringer med at holde 
elevtoiletterne rene, hvilket SB fortsat vil være opmærksomme 
på. 

RB/MV  

 D 

b) Princip for skole-hjem-samarbejdet 

Der har været afholdt første møde i arbejdsgruppen, og har 
udarbejdet et notat med afsæt i drøftelserne.  

Notatet må gerne indeholde korte begrundelser for de 
beskrevne indsatser. 

MV/HS/CH/JL Bilag 

 D 

c) Princip for trivsel 

Udkastet blev kort drøftet i bestyrelsen og skal nu behandles hos 
medarbejderne. På næste SB-møde fremlægges princippet til 
beslutning. 

AM/PB/KJ/CH Bilag 

 O 

d) Princip for undervisningens organisering 

På næste SB-møde fremlægges et udkast til det reviderede 
princip. 

AM/FP/SW/CH  

 D 

e) Kostpolitik 

Udvalget skal samles og drøfte udvalgets målsætning og 
fremadrettede arbejde. 

RB/MV/FP  

 O 

f) Data og indikatorer for skolens almindelige sundhedstilstand 

Årshjulet skal igennem endnu en revidering og fremlægges for 
bestyrelsen igen ved næste møde. 

RB/KJ  

19.55-20.00 O 8. Evt.   

 

*Signaturforklaring: 
G Godkendelse; P Præsentation; O Orientering; D Debat; B 
Beslutning; T Tilsyn 
 
Mødeleder: Christina Hansen (CH), næstformand 
Referent: Anne Katrine Melnyk (AM), viceskoleleder 
 
Skolebestyrelsens medlemmer: 
Christina Hansen (CH), næstformand 

Skolebestyrelsens suppleanter: 
Jane Frederikke Land (JL). forældrerepræsentant 
Louise Carl (LC), forældrerepræsentant 
 
Skoleledelse og administration: 
Anette Slot (AS), Konstitueret administrativ leder 
Anne Katrine Melnyk (AM), viceskoleleder 
Helena Sophie Jensen (HJ), Sekretær 
Line Staffeldt (LS), afdelingsleder af skolen på Strandvejen 
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Frederikke Birke Pedersen (FP), forældrerepræsentant 
Hanne Frimann Sørensen (HS), forældrerepræsentant  
Hjalte Benjamin Bahnsen (HB), elevrådsrepræsentant 
Katrine Loug Jagd (KJ), forældrerepræsentant  
Peter Baike (PB), medarbejderrepræsentant 
Rene Belsø (RB). formand 
Sanne Haugaard (SH), medarbejderrepræsentant 
Steen Bang Wilken (SW), forældrerepræsentant  
Thor Thorsen Ahrends (TA), forældrerepræsentant 
Valdemar Kjær (VK), elevrådsrepræsentant 

Maria Wolstrup (MW), GFO- og FC-leder 
Martin Villumsen (MV), skoleleder 
Sidse Joen (SJ), afdelingsleder af udskolingen 
(vakant) (Xx), afdelingsleder af indskoling og mellemtrin 
 
Bestyrelsessekretariat: 
Anne Katrine Melnyk (AM), viceskoleleder 
Martin Villumsen (MV), skoleleder 

 


